
 
PROTOKÓŁ                                

z III Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 25 czerwca 2024  roku. 

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 25 czerwca 2024 r. o godz. 13.00 w sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie odbyła się III Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego VII kadencji, zwołana na 
podstawie art. 15 ust. 1  ustawy z dnia  5 czerwca 1998 r. o samorządzie  powiatowym. 

Sesję otworzył Pan Zbigniew Piątek – Przewodniczący Rady witając radnych, Starostę, Skarbnika 
Powiatu, Sekretarza Powiatu i pracowników Starostwa Powiatowego w Czarnkowie.  

Następnie Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych 
uczestniczy 19 radnych, co stanowi 90,48 % ogółu radnych, nieobecnych 2 radnych, a zatem Rada jest 
władana do podejmowania uchwał przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Ewa 
Kozłowicz, Marek Helak. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  

Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.  

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego porządku obrad? 

Zmian nie zgłoszono.  

 W związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku posiedzenia 
zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady Powiatu. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ):  

- 19 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z II Sesji z dnia 28 maja 2024 r.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z II Sesji  
z dnia 28 maja 2024 roku, który to protokół radni otrzymali wcześniej drogą elektroniczną? 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z II Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 28 maja 2024 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ):  

- 18 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Protokół został przyjęty. 
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Ad.4 
Raport o stanie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż raport o stanie Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego za 2023 rok radni otrzymali już wcześniej, przesłany został radnym drogą elektroniczną   
w dniu 31 maja br. przez Biuro Rady Powiatu. Każdy z radnych miał możliwość zapoznania się   
z przygotowanym materiałem, w związku z tym Przewodniczący zapytał, czy radni życzą sobie, aby 
przedstawić Raport w dniu dzisiejszym? 

 Radni nie zgłosili potrzeby przedstawienia Raportu o stanie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 
za 2023 rok. 

 Raport został przekazany radnym drogą elektroniczną w wymaganym terminie oraz opublikowany 
w Biuletynie Informacji Publicznej wraz z informacją o możliwości udziału mieszkańców w debacie nad 
Raportem. Do dnia poprzedzającego dzień sesji, nie wpłynęło żadne zgłoszenie od mieszkańców dotyczące 
chęci zabrania głosu w debacie nad Raportem. 

Ad.5 

Debata nad Raportem o stanie Powiatu. 

Przewodniczący Rady otworzył debatę nad Raportem o stanie Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego za 2023 rok. 

 Radni nie zabrali głosu w debacie. 

 Przewodniczący Rady zamknął debatę. 

Ad.6 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego                             
i głosowanie nad uchwałą. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zarząd powiatu co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie 
powiatu raport o stanie powiatu, który obejmuje podsumowanie działalności zarządu powiatu w roku 
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady powiatu i budżetu 
obywatelskiego.  

Stosownie do treści art. 12 ust. 6a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, 
rada powiatu rozpatruje raport o stanie powiatu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia lub 
nieudzielenia wotum zaufania dla zarządu powiatu z tego tytułu.  

Natomiast zgodnie z art. 30a ust. 9 ustawy, po zakończeniu debaty nad raportem, rada powiatu 
przeprowadza głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu wotum zaufania. Uchwałę o udzieleniu 
zarządowi powiatu wotum zaufania rada powiatu podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady powiatu. 

  W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, w której po przeprowadzeniu debaty 
nad „Raportem o stanie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok”, postanawia się udzielić 
wotum zaufania Zarządowi Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto 
się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ):  

- 19 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Uchwała Nr III/16/2024  w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 
Zarządu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady pogratulował Zarządowi Powiatu otrzymanego wotum zaufania. 

Starosta Grzegorz Bogacz pogratulował Zarządowi poprzedniej kadencji, bo to ich Rada rozlicza za 
poprzedni rok. Pogratulował Staroście i Zarządowi Powiatu z nadzieją, że nowy Zarząd  tak będzie 
procedował środkami finansowymi, że również dostąpi tego zaszczytu i otrzyma pozytywną ocenę.  

Ad.7 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 
rok. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z wykonania budżetu Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok omówione zostało w pełnej szczegółowości na wspólnym 
posiedzeniu Komisji stałych Rady Powiatu w dniu 04 czerwca 2024 r. gdzie również przekazano radnym 
ogólnie informacje w zakresie sprawozdań finansowych Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok 
oraz informację o stanie mienia powiatowego sporządzonego za okres: od dnia 1 stycznia 2023 roku do 
dnia 31 grudnia 2023 roku. Natomiast Komisja Rewizyjna w szczegółach zapoznała się   
i rozpatrzyła sprawozdania finansowe Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok ( posiedzenie to 
odbyło się również w dniu 04 czerwca 2024 r.). 

Sprawozdania z wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej zostały omówione przez dyrektorów i przedłożone do zatwierdzenia uchwałą Rady w dniu   
28 maja br. Rada Powiatu zatwierdziła sprawozdania większością głosów.  

W związku z tym, w dniu dzisiejszym Skarbnik Powiatu przedłożyła radnym najważniejsze dane 
dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, w formie prezentacji 
multimedialnej, której wydruk papierowy stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do informacji? 

Radni nie zabrali głosu.  

Ad.8 

Omówienie sprawozdań finansowych Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

Przewodniczący Rady oddał głos Skarbnikowi Powiatu. 

Pani Skarbnik w kilku zdaniach odniosła się do przekazanego Radzie Powiatu w dniu 29 maja br. 
uchwałą Zarządu Powiatu Nr 808/2024 sprawozdania finansowego Powiatu za 2023 rok.  

Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

Radni nie zabrali głosu.  

Ad.9 

Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniu                              
z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 
jednostki i objaśnieniami. 

Przewodniczący Rady odczytał radnym  opinię o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Czarnkowsko 
– Trzcianeckiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok 
wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami, wyrażoną w Uchwale   
Nr SO-14/0954/242/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 26 
kwietnia 2024 r.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu działając na podstawie art. 13 pkt 5 
i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych   ( Dz. U.   
z 2023 r. poz. 1325), w związku z art. 267 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.  o finansach publicznych ( Dz. U 
z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.) wyraził opinię pozytywną o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok wraz  z informacją  o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Ad.10 

Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu. 

  Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o zabranie głosu                          
w tym punkcie.  

  Pani Katarzyna Waśko przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła podjętą na posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej  w dniu 04 czerwca 2024  roku Uchwałę Nr 1/2024 w sprawie wniosku  o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu, w której Komisja po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, 
sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2023 rok wnioskuje o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

Przedmiotowa uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Ad.11 

Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego o udzielenie Zarządowi Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady zapoznał radnych z opinią o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiemu z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok,  wyrażoną w Uchwale Nr SO-14/0955/256/2024 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia17 czerwca 2024 r.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził opinię, że wniosek Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z wykonania budżetu za 2023 rok został podjęty zgodnie   
z wymogami prawa i jest należycie uzasadniony.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Ad.12 

Debata budżetowa. 

Przewodniczący Rady otworzył debatę budżetową. 

Z uwagi na to, że sprawozdania zostały szczegółowo omówione na Komisjach i na wszelkie 
wątpliwości i pytania radni uzyskali odpowiedź, w dniu dzisiejszym nie zabrali głosu w debacie.  

W związku z tym Przewodniczący Rady zamknął debatę budżetową.  

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie, pytania dotyczące 
projektu uchwały, który otrzymali wcześniej w wersji elektronicznej? 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia   
i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok. Zapytał kto   
z radnych jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych (nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
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W związku z powyższym Uchwała Nr III/17/2024 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem   
z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok została podjęta i stanowi załącznik 
nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad.14 

 Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu za 2023 
rok oraz podjęcie uchwały w tej sprawie. 

  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej prosiła Radę Powiatu o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2023 rok, o co Komisja wnioskowała już w punkcie 10 porządku 
obrad.  

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie, pytania dotyczące 
projektu uchwały, który otrzymali wcześniej w wersji elektronicznej? 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego za 2023 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych (nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

W związku z powyższym Uchwała Nr III/18/2023 w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego za 2023 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu. 

Przewodniczący stwierdził, że Zarząd Powiatu otrzymał absolutorium za swoją działalność. 
Pogratulował poprzedniemu Zarządowi Powiatu oraz Pani Skarbnik. 

Ad.15 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż materiały dotyczące propozycji zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-2036 zostały przesłane drogą 
elektroniczną, w związku z tym zapytał czy radni życzą sobie dodatkowych wyjaśnień w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
propozycji zmian do  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2024-2036.   

 Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedziała, że Komisja w obecności   
7 członków wyraziła pozytywną opinię w zakresie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-2036. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-2036. Zapytał, kto jest za, kto jest 
przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 
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Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/19/2024  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2024-2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż materiały dotyczące propozycji zmian uchwały 
budżetowej powiatu na 2024 rok również zostały przesłane drogą elektroniczną, w związku z tym zapytał 
czy radni życzą sobie dodatkowych wyjaśnień w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
propozycji zmian uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedziała, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała propozycje zmian uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej powiatu na 2024 rok. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/20/2024  w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok została podjęta   
i stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

c) określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Czarnkowie, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie określenia liczby 
członków i powołania Rady Społecznej przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie otrzymali 
w załączniku nr 4. Przewodniczący zapytał, czy są pytania, co do projektu uchwały? 

 Pytań nie zgłoszono.   

 Starosta poinformował radnych, iż termin pierwszego posiedzenia Rady Społecznej przy ZZOZ   
w Czarnkowie, to 5 lipca br. godz. 13.00. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia liczby 
członków i powołania Rady Społecznej przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie. Zapytał, 
kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/21/2024  w sprawie określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej przy Zespole 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie została podjęta i stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu. 
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d) określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła 
II w Trzciance, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie określenia liczby 
członków i powołania Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym im Jana Pawła II w Trzciance otrzymali   
w załączniku nr 5. Przewodniczący zapytał, czy są pytania, co do projektu uchwały? 

 Pytań nie zgłoszono.   

 Starosta poinformował radnych, iż termin pierwszego posiedzenia Rady Społecznej przy Szpitalu 
w Trzciance, to 4 lipca br. godz. 10.00. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia liczby 
członków i powołania Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła II w Trzciance. Zapytał, 
kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/22/2024  w sprawie określenia liczby członków i powołania Rady Społecznej przy Szpitalu 
Powiatowym im. Jana Pawła II w Trzciance została podjęta i stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu. 

e) wyrażenia zgody na zbycie z Powiatowego zasobu nieruchomości położonych w Krzyżu Wlkp.   
w formie darowizny na rzecz Gminy Krzyż Wlkp., 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie z Powiatowego zasobu nieruchomości położonych w Krzyżu Wlkp. w formie darowizny na rzecz 
Gminy Krzyż Wlkp. otrzymali w załączniku nr 6. Przewodniczący zapytał, czy radni chcą dodatkowego 
wyjaśnienia w tej sprawie? 

 Radni nie zabrali głosu.   

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie z Powiatowego zasobu nieruchomości położonych w Krzyżu Wlkp. w formie darowizny na rzecz 
Gminy Krzyż Wlkp. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/23/2024  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z Powiatowego zasobu nieruchomości 
położonych w Krzyżu Wlkp. w formie darowizny na rzecz Gminy Krzyż Wlkp. została podjęta i stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

f) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej od Krajowego Ośrodka Wparcia 
Rolnictwa w Poznaniu w zasoby Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej od Krajowego Ośrodka Wparcia Rolnictwa w Poznaniu   
w zasoby Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego otrzymali w załączniku nr 7. Przewodniczący zapytał, czy 
radni mają pytania do stosownej uchwały? 

 Radni nie zgłosili pytań.   



str. 8 

 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej od Krajowego Ośrodka Wparcia Rolnictwa w Poznaniu     
w zasoby Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/24/2024  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej od 
Krajowego Ośrodka Wparcia Rolnictwa w Poznaniu w zasoby Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego została 
podjęta i stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

g) zmiany uchwały nr L/320/2023 Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z dnia 27 czerwca 
2023 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Aktywizacja zawodowa osób 
pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko – trzcianeckim” w ramach Programu Fundusze 
Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
L/320/2023 Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z dnia 27 czerwca 2023 r. w sprawie 
zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Aktywizacja zawodowa osób pozostających bez pracy w powiecie 
czarnkowsko – trzcianeckim” w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027 
otrzymali w załączniku nr 8. Przewodniczący zapytał, czy radni mają pytania do tego projektu uchwały? 

 Radni nie zgłosili pytań.   

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
L/320/2023 Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z dnia 27 czerwca 2023 r. w sprawie 
zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Aktywizacja zawodowa osób pozostających bez pracy w powiecie 
czarnkowsko – trzcianeckim” w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027. 
Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/25/2024  w sprawie zmiany uchwały nr L/320/2023 Rady Powiatu Czarnkowsko – 
Trzcianeckiego z dnia 27 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Aktywizacja 
zawodowa osób pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko – trzcianeckim” w ramach Programu 
Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027 została podjęta i stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu. 

h) ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 
oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych otrzymali w załączniku nr 9. Przewodniczący 
zapytał, czy radni mają pytania do projektu uchwały? 

 Radny Janusz Rajek nie miał pytania, ale zastanawiał go punkt, który niekiedy  w czasie trwania 
kadencji ma miejsce, czyli sytuacja, że nie zawsze można być obecnym. Tutaj jednoznacznie mamy, że 
jeżeli kogoś nie ma, to ma potrącenie. Być może są sytuacje, które w ocenie np. Przewodniczącego Rady 
mogłyby być pewnym usprawiedliwieniem i nie zawsze taki punkt byłby tak restrykcyjny. Radny poddał 
pod dyskusję być może zmianę tego zapisu, żeby dać możliwość oceny.  

 Radni nie podjęli dyskusji. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 
oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się 
wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 13 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   2 głosy przeciwne, 

-   4 głosy wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/26/2024  w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 
radnych została podjęta i stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

i) planu pracy Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu pracy Komisji                                  
Stałych Rady Powiatu na II półrocze 2024 roku, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu na II półrocze 2024 
roku otrzymali w załączniku nr 10. Przewodniczący zapytał, czy radni mają pytania do projektu uchwały? 

 Pytań nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu na II półrocze 2024 
roku. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Ewa Kozłowicz, Marek Helak ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr III/27/2024  w sprawie planu pracy Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu 
pracy Komisji Stałych Rady Powiatu na II półrocze 2024 roku została podjęta i stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu. 

Ad.16 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między II a III Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 

Starosta Grzegorz Bogacz uzupełnił informację pisemną o posiedzenie Zarządu Powiatu, które 
miało miejsce w dniu 19 czerwca 2024 r. 

  Głównym tematem posiedzenia Zarządu była analiza projektów uchwał przygotowanych na 
dzisiejszą Sesję. Więcej takich żadnych istotnych wydarzeń na tym posiedzeniu w dniu 19.06. br. nie miało 
miejsca. 

Przewodniczący Rady podziękował Staroście za złożoną  informację. Następnie zapytał, czy ktoś   
z radnych ma pytania do Pana Starosty, dotyczące informacji pisemnej z pracy Zarządu, jak i też tej 
dzisiejszej? 

Pytań nie zgłoszono, przechodząc do kolejnego punktu obrad.  

Ad.17 

Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z prac Komisji miedzy Sesjami. 

Komisja Rewizyjna spotkała się dwukrotnie w dniu 04 czerwca br. Pierwsze spotkanie odbyło się 
wspólnie z Komisją Budżetowo-Gospodarczą, na którym omawiano uchwały Rady Powiatu w sprawie 
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zmian budżetowych w roku bieżącym. Następnie Komisja Rewizyjna już w swoim gronie spotkała się   
w celu omówienia sprawozdań finansowych, sprawozdań z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok   
i zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii z wykonania budżetu 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia jednostki. Na tym 
samym spotkaniu Komisja ustaliła plan pracy na II półrocze 2024 roku.  

Komisja Budżetowo – Gospodarcza spotkała się w okresie między Sesjami dwa razy. Pierwsze 
spotkanie miało miejsce w dniu 04 czerwca br., na którym wspólnie z pozostałymi Komisjami zapoznano 
się z rocznym sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok. Drugie spotkanie odbyło się   
w dniu 25 czerwca br., na którym omówiono i pozytywnie zaopiniowano zamiany wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2024-2036 i zmiany do uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu spotkała się wspólnie z pozostałymi Komisjami. Na tym 
posiedzeniu analizowano i omawiano uchwały budżetowe za rok 2023. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się wspólnie z pozostałymi Komisjami. Na tym 
posiedzeniu analizowano i omawiano uchwały budżetowe za rok 2023. 

Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu 11 czerwca 
br., gdzie głównym tematem były dęby na ul. Szkolnej w Kuźnicy Czarnkowskiej. Ponadto opracowano 
plan pracy Komisji na II półrocze 2024 roku i wybrano zastępczynię Przewodniczącego Komisji. 

Informacji z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych nie złożono.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.18 

Informacja o sposobie rozpatrzenia interpelacji zgłoszonych na ostatniej Sesji. 

Przewodniczący Rady Przypomniał, że na ostatniej Sesji złożone zostały trzy interpelacje, 
informacje  o sposobie ich rozpatrzenia radni otrzymali jako załączniki nr 12-14, stąd zapytał czy osoby, 
które zgłaszały interpelacje są zadowolone z odpowiedzi, czy może ktoś chciałby jakąś dodatkową 
odpowiedź? 

 Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

Ad.19 

Interpelacje radnych.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację? 
Radna Lucyna Nawrot złożyła interpelację w sprawie zamontowania studzienki, wyrównania drogi 

i usunięcia wystających kawałków stali – ul. Mężykowska w Wieleniu. 

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  

Ad.20 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

 Radna Katarzyna Waśko złożyła zapytanie w związku z rozbudową drogi nr 1323P w Krzyżu Wlkp. 
Został złożony wniosek przez Pana Roberta Schaba dotyczący niebezpiecznych drzew, które mocno 
zarastają chodnik. Wizja lokalna pokazała, że rzeczywiście jest taka sytuacja. Pan Robert otrzymał 
odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych w tej sprawie, że będą usunięte te niepotrzebne gałęzie. 
Natomiast jako radna, w związku z tym, że w planach jest rozbudowa tej drogi, wiedząc jaki jest całkowity 
koszt planowany tj. 289 665 zł, wykonanie tj. 73 800 zł, zapytała jakie są poszczególne etapy rozbudowy 
tej drogi, kiedy zostanie zakończony remont i ogólnie jaki jest zakres robót? 

 Odpowiedzi w tej sprawie, na prośbę Starosty, udzielił Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych   
w Czarnkowie – odpowiedział, że te kwoty, które radna podała, to są kwoty wyłącznie na opracowanie 
dokumentacji technicznej. To nie są pieniądze, które będą spożytkowane na roboty drogowe. Koszt 
przebudowy drogi nie jest jeszcze znany, gdyż dokumentacja jest w trakcie opracowania. Natomiast jeżeli 
chodzi o te drzewa, to temat jest znany ZDP już przynajmniej od kilku lat. Tam jest potężna aleja drzew, 
ZDP próbował te drzewa wyciąć, wykarczować, bo one rzeczywiście zasłaniają totalnie widoczność, ale za 
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każdym razem otrzymywano od Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska odpowiedź odmowną.   
Co prawda decyzję na wycinkę drzew wydaje Burmistrz, natomiast Burmistrz posiłkuje się zawsze opinią 
RDOŚ-u. Cała nadzieja w tym, że ta droga jest projektowana i te drzewa, które najbardziej zasłaniają 
widoczność są do wykarczowania. Co do etapów budowy samej drogi, w tym momencie Dyrektor nie 
udzielił odpowiedzi. To wszystko zależy od pieniędzy. Jeżeli będziemy mieli te kilkanaście milionów, bo 
takiego kosztu można się spodziewać i Rada Powiatu przyjmie to zadanie do realizacji, to droga będzie 
budowana. Zawsze jest też możliwość by zadanie podzielić na etapy, chociaż ta droga jest trudna do 
etapowania.  

Radna Waśko dopytała, czyli generalnie nie ma środków zabezpieczonych na wykonanie drogi, 
tylko są środki na dokumentację? 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że dokładnie tak. 

Radna Waśko zapytała, czy w związku z tym dla poprawy bezpieczeństwa, mogą być tam 
poczynione pewne prace, które poprawią widoczność? 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że wszystko można zrobić, tylko po pierwsze trzeba mieć na to 
pieniądze, a po drugie to nie są prace za 1 000 czy 2 000 zł. Takie zadanie trzeba po prostu by było przyjąć 
do budżetu. 

Starosta poinformował radnych, że Zarząd spotkał się z wójtami i burmistrzami naszego powiatu. 
Omawiano obszary współpracy i na pewno jesienią uzgodniona zostanie pewna wspólna strategia   
i kolejność inwestycji drogowych na drogach powiatowych, które są na terenie poszczególnych gmin.  

Przewodniczący Rady prosił Dyrektora ZDP o kilka słów na temat chodnika w m. Drawsko na ul. 
Szkolnej. 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że w tym temacie rozstrzygnięty został przetarg, podpisana została 
już umowa i przystąpiono do remontów cząstkowych chodników. Ten chodnik w Drawsku jest 
„specyficzny”, bo jako jedyny z tego całego przetargu, będzie remontowany  z nowych płytek. Do końca 
lipca ten chodnik powinien być wykonany.  

Radny Marek Kordek poinformował radnych, że przez wiele lat starał się o ograniczenie ruchu 
motorowego na jeziorze, szczególnie skuterów. Zawsze mu odpowiadano, że niestety ustawa jest zero-
jedynkowa, ta wprowadzona bodajże w 2017 roku. Ani Gmina, ani Starostwo nie było mu wstanie w tym 
pomóc. Okazuje się jednak, po dzisiejszej rozmowie z Wodami Polskimi w Bydgoszczy, że w Trzciance 
wiele lat temu wyrażono zgodę na wszystkich jeziorach w Gminie Trzcianka, że motorowodniacy mogą 
swobodnie pływać. Okazuje się jednak, że w gestii Starostwa leży możliwość wprowadzenia ograniczenia 
na jeziorach. Wody Polskie zarządzają jeśli chodzi o oznakowanie tylko szlaków żeglownych, na Noteci 
mogą znakować. Tyle, że leży to nie w ustawie o wodach, a w ustawie o ochronie środowiska. Radny myśli, 
że wspólnie ze Starostą, z pracownikami Starostwa, przez okres wakacyjny, spróbują może przygotować 
właśnie coś takiego, co jest w Trzciance potrzebne wędkarzom, kajakarzom i ratownikom. 

Radna Izabela Bobińska zadała pytanie o bezpieczny chodnik i przejście dla pieszych w Gębicach. 
Pytanie było spowodowane tym, że mieszkańcy są mocno niezadowoleni z tego przejścia i stąd prośba, 
aby dyrektor parę słów oficjalnie na temat tego przejścia dla pieszych powiedział. Dlaczego ono jest   
w takim kształcie, a nie innym.  

 Dyrektor ZDP w Czarnkowie odpowiedział, że Program Bezpieczne Przejścia dla Pieszych został 
opracowany na skali centralnej i tam są konkretne wytyczne, w jaki sposób to przejście, ten chodnik 
budować. Jest tam mowa o doświetleniu, jest mowa o tzw. „piktogramach” przed krawężnikami z jednej  
i drugiej strony. Jest również mowa, że przejście powinno łączyć dwa ciągi piesze. W związku z powyższym 
od strony przystanku autobusowego dobudowano kilkadziesiąt metrów chodnika, tak aby młodzież 
wysiadająca na przystanku autobusowym mogła bezpiecznie dojść do tego przejścia i przez to przejście  
dojść do szkoły. Dyrektor wyjaśnił, że rozumie o co w tym chodzi, bo wie w czym jest temat. Temat jest   
w barierce, natomiast tego przejścia nie można było przesunąć, to jest pierwsza rzecz. Druga rzecz, nie 
można było zostawić barierki na przejściu dla pieszych i jednocześnie ułożyć tych „piktogramów”, bo te 
„piktogramy” byłyby pod barierką, czyli po co one by były? Dlatego zdjęto barierkę. Zaproponowano 
wyjście troszeczkę inne. Jest miejsce na przesunięcie tej bramki wejściowej do szkoły w stronę m. Huta, 
dosłownie o jedno przęsło płotu.  ZDP może w tym pomóc, da polbruk na wykonanie tego, tak samo jak po 
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drugiej stronie. ZDP posiada polbruk porozbiórkowy leżący na placu. Wójt Gminy złożył już wniosek   
o przekazanie tego polbruku. Zdaniem dyrektora jest to najlepsze wyjście z tej sytuacji.  

Radny Szymon Szwed w kontekście korzystania z motorówek, czy ze sprzętu pływającego 
napędzanego silnikami spalinowymi wyjaśnił, że na jeziorze Dużym w Lubaszu był ten sam problem. 
Niestety użytkownicy nie stosowali się do stosownych określeń ram czasowych i mocno to nadwyrężali. 
Natomiast uchwałą Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego  na jeziorze Dużym w Lubaszu w 2021 roku 
został właśnie wprowadzony zakaz używania tych jednostek. Była opinia Rady Gminy w Lubaszu. Swoją 
opinię przekazał również zarządca kąpieliska strzeżonego, którym jest Gmina Lubasz. Trochę atrakcyjność 
miejsca spadła, ale skończyły się tutaj zastrzeżenia mieszkańców i wczasowiczów do dużego hałasu. Jako 
radny Pan Szwed zwrócił uwagę wszystkich radnych, że celem Rady Powiatu jest również promowanie 
naszego powiatu, zarówno wśród mieszkańców jak i wśród osób, które tutaj się pojawiają. Zdaniem 
radnego dobrym pomysłem byłoby ogłoszenie konkursu na wskazanie maskotki naszego powiatu. 
Pierwsze skojarzenie, to z pewnością zwierzęta z herbu, czy może jakieś ptaki Doliny Noteci. Na pewno 
byłoby to ciekawe skojarzenie dla tego powiatu. Drugim z pomysłów jest zaproponowanie współpracy 
wybitnemu sportowcowi Jakubowi Moderowi. Można byłoby tutaj wspólnie ze Starostą, z Powiatem 
organizować turnieje, które angażowałyby tego reprezentanta Polski jako taki przykład dla naszych 
mieszkańców, bo jest bardzo dużo klubów piłkarskich, akademii, które świetnie szkolą i na pewno we 
współpracy tutaj Starosty, jak również może uda się zaangażować Jakuba Modera, jesteśmy w stanie 
zorganizować duży turniej, który idealnie wpisywałby się w takie hasło jak „Aktywnie w Powiecie 
Czarnkowsko-Trzcianeckim”. Z pewnością Komisja Oświaty, Kultury i Sportu do tematu podejdzie, ale 
mamy dwa miesiące wakacji, żeby przygotować taki projekt, wysłać zaproszenia dla dyrektorów szkół, 
przez korespondencje w e-dzienniku dotrzeć do wszystkich dzieci z terenu powiatu i z pewnością będzie to 
pierwszy krok, żeby utożsamiać się z naszym powiatem już od najmłodszych lat, a z pewnością też będzie 
to dobre działanie promocyjne dla tego powiatu. 

Radny Feliks Łaszcz  ad vocem do radnego Szweda – zapytał kto będzie za to płacił, za to co radny 
proponuje? Radny pomieszał młodzież szkolną ze szkół podstawowych, za które odpowiada i finansuje 
Gmina i również dodał do tego młodzież szkół średnich, za którą odpowiada Powiat w całości. Jeśli chodzi 
o maskotkę stwierdził, że może jest niegrzeczne to co powie, ale zdaje się, że chyba radni powiatowi mają 
inne zadania niż wymyślanie maskotek.  

Starosta Grzegorz Bogacz w kontekście regulacji sytuacji na jeziorach odpowiedział, że Zarząd tym 
się zajmie i to w najbliższym czasie. Spróbują to uregulować w zakresie prawa i kompetencji, które Zarząd 
Powiatu posiada. Pan radny Szymon Szwed wspomniał o organizacji jakichś przedsięwzięć, które 
promowałby nasz powiat. Starosta się z tym jak najbardziej zgadzał. Na spotkaniu z wójtami   
i burmistrzami, o którym wcześniej już wspomniał, była zgoda, żeby takie przedsięwzięcie wspólnie   
z gminami zrobić i w tym temacie Zarząd Powiatu coś Radzie Powiatu zaproponuje. Wstępnie było 
zainteresowanie jakimś dużym eventem z jednej strony Noteci i z drugiej strony Noteci, gdzie 
angażowałby się Powiat i Gminy. Czy to będzie miało wymiar sportowy czy kulturalny, to jest do 
uzgodnienia. Na pewno wśród radnych jest wielu właśnie takich działaczy sportowych, ale też mamy 
dyrektorów domów kultury i wspólnie można takie duże przedsięwzięcie, które pokaże nasz powiat   
w północnej Wielkopolsce zrealizować. Starosta do końca nie zgadzał się z poprzednim Starostą Łaszczem 
jeżeli chodzi o maskotkę. Może być to fajny pomysł, można zrobić konkurs i jeżeli jest inicjatywa ze strony 
radnego, to Starosta zapraszał na spotkanie, żeby to omówić, żeby coś takiego przygotować i wśród 
młodzieży szkół ponadpodstawowych zaproponować konkurs na symbol powiatu, oprócz tego co już 
mamy. By może to się przyjmie i może być ciekawym jakimś symbolem rozpoznawczym dla naszego 
powiatu. Jest pomysł i jako Starosta nie chciałby tłumić inicjatywy radnych, w szczególności radnych, 
którzy są już rozpoznawalni w swoich środowiskach poprzez swoją działalność.   

Radny Feliks Łaszcz odpowiedział, że maskotki kojarzą się z igrzyskami olimpijskimi, z olimpiadą 
letnią, zimową w Sapporo. Tam były maskotki. A z powiatem? Maskotki? Ma inny tok myślenia. 

Radny Szymon Szwed odpowiedział, że jeżeli chodzi o kalkulację, kosztorys, to nie proponowałby 
tutaj rozwiązań, które zrujnowałyby budżet powiatu, natomiast wydaje się, że równie istotną kwestią jest 
właśnie utożsamianie się z naszą przestrzenią. Radny prosił, żeby mu uwierzyć, że jeżeli we wrześniu przez 
e-dziennik do każdego rodzica w powiecie dotrze informacja, że Starosta, że Powiat Czarnkowsko-
Trzcianecki organizuje konkurs na maskotkę powiatu, to kilkaset dzieci w wieku przedszkolnym, szkolnym, 
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a może nawet kilka tysięcy z pewnością do tematu podejdzie bardzo życzliwie i nie będą się zastanawiały, 
czy wskazanie ptaka z Doliny Noteci lub dzika czy jelenia, który jest w herbie, absolutnie to nie uderza   
w symbole, które już powiat ma. W Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim nie mieszkają tylko uczniowie 
szkoły średniej. Dzieci marzą o tym, żeby pójść drogą sportowca, jednego czy drugiego, żeby osiągnąć 
sukces i tego typu działania, które w żaden sposób nie będą rujnowały budżetu, a przy wsparciu gminy, 
zaangażowanych społecznie rodziców, mieszkańców, działaczy klubowych, uda się zrealizować. To co 
dzisiaj też jest ważne, to marketing.  

Radny Feliks Łaszcz odpowiedział, że dobrze, że mu radny o tym przypomniał, bo nie wiedział  
o tym.  

Radny Włodzimierz Ignasiński stwierdził, że nie będzie się wypowiadał na temat maskotki czy 
maskotka, bo nie wie o której formie mowa. Natomiast skoro tyle mówi się promocji, to chciał dwa słowa 
powiedzieć o bardzo niszowym dziale, jakim jest Ogólnopolski Konkurs Recytatorski. W tym 
Ogólnopolskim Konkursie Recytatorskim, w finalne centralnym tego konkursu w Ostrołęce, w tym roku,   
a dokładnie w minionym tygodniu pierwszą nagrodę w Turnieju Recytatorskim w kategorii dorosłych 
zdobył Radosław Janik z Runowa, czyli mieszkaniec naszego powiatu, z nieistniejącego już niestety Teatru 
Poezji Lotka. Natomiast w Turnieju „Wywiedzione ze słowa” pierwszą nagrodę w finale centralnym 
zdobyła Zofia Ignasińska, również z nieistniejącego, niepotrzebnego, Teatru Poezji Lotka. To też mimo 
wszystko promocja powiatu.  

Radny Zbigniew Maćkowiak odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy wyjaśnił, że rozumie 
sarkazm, który przebijał się w wypowiedzi radnego Igansińskego o nieistniejącym, zupełnie niepotrzebnym 
Teatrze Lotka. Natomiast nawiązując do tego, co powiedział radny Szwed o maskotce, radny Maćkowiak 
zauważył, że pokazywanie maskotki, która utożsamiałaby się z naszym powiatem i dla wszystkich innych 
ludzi pokazywałaby, że to jest nasz powiat, to jest zupełnie nowa wartość. Dotychczas nawet o tym nie 
mówiono. Radny cieszy się, że jest taka inicjatywa ze strony radnego, młodego radnego, który ma taki 
pomysł i byłby za maskotką.  

Radny Włodzimierz Ignasiński zabrał głos aby wyjaśnić swój sarkazm, o ile był. Na pewno nie 
dotyczył on maskotki, ani maskotka. To chciał wyjaśnić.  

Radny Marek Tchórzka uważał, że każde działanie, które prowadzi do przybliżenia powiatu do 
mieszkańców jest właściwe. Oczywiście można się zastanowić nad formułą tego, jak to ma wyglądać, ale 
myśli że powinno się poszukiwać czegoś po to, żeby być bliżej ludzi. Jedna rzecz powinna dotyczyć 
organizacji stosownych spotkań, imprez i rozwiązań systemowych, które są najważniejsze. Nad tym trzeba 
się pochylić. Sam radny też ma pewne pomysły, które chciałby żeby zaistniały na terenie całego powiatu   
i myśli, że przyjdzie czas, żeby o tym wszystkim sobie podyskutować przede wszystkim na posiedzeniach 
komisji, aby przygotować rozwiązania i wprowadzić je po to, żeby rzeczywiście rzeczowo podejmować 
dyskusję.  

Radna Katarzyna Waśko stwierdziła, że flaga, herb na pewno dla dorosłych są wyznacznikiem 
powiatu, jednak dla młodszych mieszkańców Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego maskotka byłaby 
świetnym pomysłem. Jako dyrektor instytucji kultury zadeklarowała, że mogłaby absolutnie 
rozpropagować również konkurs na maskotkę w mieście i gminie Krzyż Wlkp.  

Radny Tobiasz Dolny dodał, że jeżeli chcemy promować swój region, to zróbmy coś takiego, co 
naprawdę przyciągnie ludzi. Może to być jakiś festiwal, może być cokolwiek. Radny zna powiaty, są takie, 
które są znane w całej Polsce i nie tylko, np. Mrągowo. Od tej strony proponowałby promocję, żeby ludzie 
chcieli do nas przyjść, żeby chcieli zostawić pieniądze. A maskotkę zostawmy na koniec, jak już ludzie będą 
kojarzyli nasz powiat z czymś ogólnopolskim.  

Starosta Grzegorz Bogacz wyraził swoje zadowolenie, cieszył się, że takie słowa padają odnośnie 
pomysłu na jakąś imprezę. Fajnie zabrzmiało słowo „koncert”, bo to jest miód na jego serce. Starosta 
zaprosił radnych - dyrektorów placówek kultury, radnego z pomysłem i być może wspólnie coś uda się 
zaproponować Zarządowi, a potem Radzie do zaakceptowania w budżecie na przyszły rok.  

Radny Feliks Łaszcz przypomniał sytuację kiedy na jakiś Dzień Wolności Polski, chyba na Święto 
Niepodległości, ówczesny Prezydent Komorowski i ktoś tam jeszcze, wybrali się z orłem z czekolady. To 
było tragiczne w wydaniu głowy państwa i świty go otaczającej, tragiczne. Za tego orła ginęły pokolenia,   
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a oni sobie ulepili orła z czekolady i cukru i byli cholernie zadowoleni. Radny przestrzegał przed takimi 
rzeczami. Dlatego mówi o fladze, dlatego mówi o herbie. 

 Przewodniczący Rady zaproponował przejście do kolejnego punktu „Sprawy rożne”. 

Ad.21 

Sprawy różne. 

 Głos zabrał radny Szymon Szwed prosząc aby mu uwierzyć, że absolutnie w żaden sposób nie 
uderzamy  w patetyczne jakieś tematy związane z niepodważalnymi jakby tutaj rzeczami. Dlatego dziwi 
się, tej interpretacji odnośnie propozycji zaangażowania dużej części społeczności naszego powiatu, której 
celem jest integracja wszystkich mieszkańców niezależnie od tego, czy ktoś mieszka w tej gminie, czy   
w takim mieście w naszym powiecie. Radny dodał, jeśli chodzi o zawodowe jego kwestie i dorobek takich 
działań, to nie ma nic piękniejszego niż szczęście dziecka, które może się zaangażować w jakiś sposób i do 
którego można trafić. Radny był zaskoczony taką dyskusją. Natomiast aby to w pełni zrozumieć, będzie   
w stanie przygotować kompleksowy projekt, żeby przekazać również dyrektorowi jednostki kultury   
w Drawsku, który też na co dzień z pewnością szuka oferty dla najmłodszych. 

Radny Tobiasz Dolny odpowiadając przedmówcy wyjaśnił, że jeżeli chodzi o angażowanie 
młodzieży, to naprawdę jest za takimi inicjatywami, ale nie jest za maskotką.  

Radna Irena Jerzyk poinformowała radnych, że jest nauczycielką. Przez 20 lat pracowała   
w gimnazjum i szkole podstawowej i może zapewnić, że dzieciaki chętnie przyłączą się do konkursu na 
maskotkę i będą ją z zapałem projektować. Zanim do tego przystąpią, to będą musiały się przekopać 
trochę przez przyrodę, na lekcjach biologii czegoś się dowiedzieć. Bo skoro to miałoby być zwierzę, ptak, 
to na pewno trzeba będzie zdobyć najpierw sporo informacji i sporo rzeczy się dowiedzieć o naszym 
powiecie, o miejscu w którym żyjemy. Radna nie widzi w tej maskotce nic złego. Mogłaby to być też jedna 
z nagród w kolejnych konkursach. Mamy swoje herby, flagi i dorośli wiedzą, z czym to się wiąże. 
Natomiast dzieci oprócz takich poważnych symboli mogą mieć swoją maskotkę. Radna nie rozumie, co   
w tym jest złego. 

Starosta Grzegorz Bogacz przypomniał radnym, że rozpoczyna się okres wakacyjny i on w pewnym 
obszarze będzie dotyczył również radnych, bo w miesiącu lipcu sesja nie jest planowana, czy będzie   
w sierpniu, się okaże. Życzył radnym wypoczynku. Starosta dodał - fajnie że padają pomysły, jak promować 
PCT i z tymi pomysłami spotkamy się pod koniec lata. Jesienią będziemy pracować nad budżetem   
i zobaczymy, czy ta maskotka też tam się pojawi mimo wszystko.   

Ad.22 

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku III Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady 
o godz. 14.48, życząc radnym udanych wakacji i miłego wypoczynku. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała          


